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Z P R Á V Y 

 

Vážení občané!  
 
Dnes začneme Vyhnánovem… 
 

 Při některých náhodných setkáních s vámi mi bývá občas vytýkáno, 
že zapomínám na rozlohou o trošku menší katastrální část našeho městyse, 
a to na Vyhnánov. K Vyhnánovu samozřejmě patří i místní část Příkazy a 
také Mnichovství. Většina z „doudlebáků“ má patrně zmapované celé území 
svého bydliště, ale přesto mezi vámi jsou určitě i tací, kteří do vyhnánovské 
lokality vůbec nezavítají nebo jen velmi zřídka. A tak neví, jak malebná 
zákoutí tato část městyse skýtá. Především pro ně jsme tentokrát na přední 
stranu obalu umístili krásnou vrbu, která se košatí u bývalé požární nádrže. 
V jarních měsících se podařilo (po odstěhování našich problémovějších 
spoluobčanů) za pomoci místních hasičů vyčerpat vodu z této nádrže a pak 
nastoupila těžká technika, která „vyhnánovský rybníček“ vybagrovala. 
Patrně si každý domyslí, že jsme zde nalezli plno pokladů, které do té doby 
vodní hladina skrývala. Ale nikdo také nepochybuje, že o tyto starožitnosti 
by erudovaný archeolog zájem neprojevil. 

Vím, že v tomto prostoru není ještě vše úplně v pořádku, ale 
doufám, že postupnými kroky donutíme vlastníka, v této chvíli opuštěné 
nemovitosti poblíž „rybníčku“, uklidit všechny okolo odložené odpadky.  

U odpadů ještě chvíli zůstanu. Nedávno jsme po dlouhém hledání 
vhodného místa vytvořili konečně i ve Vyhnánově „hnízdo“ na sběrné 
nádoby na tříděný odpad. K mému velkému překvapení byl již po cca 1 
týdnu kontejner na plasty téměř plný. Velice si vážím toho, jak v této části 
městyse třídíte odpady.  

Nechceme zapomenout ani na Mnichovství a po domluvě se 
budeme snažit i sem umístit potřebné nádoby. 
 
… a pokračujeme mateřskou školou: 
 

 V letošních jarních zprávách jsem se zmínil o dostavbě základní školy 
a propojení hlavní budovy s tělocvičnou. Projekt byl přepracován a 
v současné době se na Stavebním úřadě v Kostelci nad Orlicí projednává 
úprava stavebního povolení (změna stavby před dokončením). To, že 
přestavba a dostavba školy nebude jednoduchá, víme už od doby, kdy jsme 
se do tohoto náročného úkolu pustili.  



Do nového programovacího období EU je sice zařazena podpora 
vzdělávání a školství, ale tento program není ještě pro podávání žádostí o 
dotace dopracován a tak se zatím nemůžeme zabývat otázkou financování.  

Co ale nyní řešíme především? Nově přepracovaný projekt dostavby 
ZŠ počítá i se zřízením jednoho oddělení mateřské školy. Protože se vše 
stále protahuje a MŠ má v současné době velmi nedostatečnou kapacitu, 
bylo tento týden rozhodnuto, že po téměř 10 letech opět otevřeme jedno 
oddělení mateřské školy (pro 12 dětí), a to v bývalém internátu Perly - dnes 
v bytovém domě čp. 415. Pro maminky (v tuto chvíli zatím nepřijatých dětí) 
je to určitě velmi dobrá zpráva a mohou si začít shánět zaměstnání. Pro nás 
to znamená, že si budeme muset pospíšit a velmi rychle upravit prostory 
pro naše nejmenší tak, aby odpovídaly všem normám a předpisům. Věřím, 
že i přesto, že nastává doba prázdnin a dovolených, se nám vše podaří       
do 1. září zajistit. 

Přeji Vám příjemné letní dny. 
 

Jiří Kaplan, starosta městyse 
 

 

Konec platnosti občanských průkazů                      
 
      V letošním roce končí platnost 
velkého množství „zelených“ občanských 
průkazů. Prosím zkontrolujte si jejich 
platnost a 60 dnů /2 měsíce/ - ne dříve – 
před koncem platnosti si zajeďte na 
městský úřad, oddělení občanských 
průkazů, v Kostelci nad Orlicí. Oddělení sídlí 
v prvním poschodí staré budovy úřadu. 
Pokud pojedete s PLATNÝM občanským průkazem, nepotřebujete s sebou 
nic než tento průkaz. Kdo si pojede nechat udělat občanku po skončení 
platnosti té, kterou vlastní, musí si vzít s sebou rodný list nebo platný 
cestovní pas.  

Upozorňuji na tuto skutečnost především proto, že na podzim 
letošního roku (pravděpodobně v polovině měsíce října) budou volby do 
obecních zastupitelstev a bez platného občanského průkazu nebudete mít 
možnost volit.  

V souvislosti s volbami ještě připomínám, že volební okrsky jsou 
změněné, nejsou rozděleny podle abecedy jako dřív, ale podle ulic. 
Okrsek č. 1 : Objekty bez ulice: čp. 36, 84, 93, 94, 157, 164, 165, 314; 
ulice: Družstevní, Fűgnerova, Komenského, Na Bělisku, Na Benátkách, Rudé 
armády, Školní, Švermova, U Bažantnice, V Poříčí. 
Okrsek č. 2:  ulice: Dukelská, Jiráskova, Na Rybníkách, Liškova, Koďouskova,  
Na Nábřeží, U Parkoviště,  Vyhnánov,  Rudé armády čp. 10.      
                                                                                                        Alena Červinková                                     

 

 

Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci nad Orlicí 
místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor, farářka  - administrátorka   
Mgr. Alena Naimanová, bytem Rychnov nad Kněžnou, Bezručova 16,          
tel. 494534854 nebo 739071416, mail: naina@seznam.cz 
Bohoslužby obvykle každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin 
Bohoslužby o prázdninách:  
5. 7. v 17,30 hodin (se vzpomínkou na M. J. Husa)  
20. 7. v 10 hodin 
3. 8. v 10 hodin 
17. 8. v 10 hodin 
Duchovní péče o děti: čtvrtek podle dohody od 14 hodin (Markovi) 
Bližší informace na vývěsce u sboru. 

 

Klub důchodců 
 

Doudlebský Klub důchodců připravuje pro své členy každoročně pestrý 
program již 31 roků. Za tuto dlouhou dobu od svého založení poskytoval a stále 
poskytuje seniorům příjemná setkávání, zábavu a při kulturních akcích                 
i poučení. A jaká byla od předcházející výroční členské schůze činnost našeho 
klubu do dnešního dne? Naše pravidelné odpolední schůzky jsou v klubu vždy    
v  úterý a ve čtvrtek. Průměrná účast těchto odpoledních schůzek je 20 členů. 
Tato velká účast je pro samosprávu klubu potvrzením, že se seniorům, hlavně 
seniorkám, v tomto kolektivu líbí. Společně se pobavíme, probereme událostí   
a dění v naší obci i ve světě a navzájem si povídáme o problémech našeho 
seniorského života. K pohodovým odpoledním setkáním si občas přehrajeme    
z  CD přehrávače oblíbené písničky, které si i zazpíváme. Připomínáme si malou 
oslavou všechny svátky, které jsou v kalendáři, a jedenkrát měsíčně máme 



možnost vidět přes televizní obrazovku neznámá města a krajiny, které nám 
promítá pan doc. Kaplan. Záznamy, které natočil při svých soukromých 
zájezdech, doplňuje také přednáškami o historii z těchto míst, a my máme 
možnost poznat přírodní krásy Evropy. Také slavíme 4 x ročně narozeniny 
našich přátel. Těch půlkulatých bylo 7 a kulatých 6. I malým dárečkem jim 
uděláme velkou radost. Veškerá naše činnost je zaznamenána i s fotkami již      
v pěti kronikách. Kroniky si občas prohlížíme a vzpomínáme na ty, kteří byli 
našimi členy a již nejsou mezi námi.  Od konání minulé členské schůze jsme se 
rozloučili s těmito přáteli. V září minulého roku s paní Annou Pavlištovou, která 
se dožila 102 let, s paní Miloslavou Hotmarovou, která zemřela ve svých 88 
letech a v letošním roce s paní Věrou Odehnalovou, která se dožila 78 roků. 
Bohužel zůstaly jen hezké vzpomínky. 

A jaká byla další činnost KD od dubna minulého roku? V červnu jsme 
uspořádali autobusový zájezd, který začal návštěvou chalupy Maxe Švabinského 
v Kozlově u České Třebové. Další zastavení bylo u Horní Doubrouče na 
Mariánské Hoře (zde zajímavý kostel a jeho historie), a dojeli jsme do Štítů, kde 
jsme si prohlédli sportovní areál zlatého olympionika Aleše Valenty.  Tento 
jednodenní výlet jsme zakončili prohlídkou zámku Potštejn, kde jsme po 
prohlídce ochutnali zákusky a kafíčko zámecké cukrárny. Další autobusový 
zájezd byl dlouho plánován s KD z Doudleb z jižních Čech. S „jižními 
doudlebáky“ jsme navázali velké přátelství a přes internet si s tamním vedením 
sdělujeme zprávy o našich aktivitách. Sešli jsme se v Náměšti nad Oslavou na 
tamním zámku, kde po prohlídce jeho prostor proběhlo v zámecké restauraci 
krásné     a milé setkání s předáváním dárků a osobním poznáváním. V Náměšti 
jsme si také prohlédli řeznické muzeum, jediné v naší republice.  V říjnu 
minulého roku jsme ještě zorganizovali autobusový zájezd do Polska, kde jsme 
byli nakupovat na tržnici v městě Kudowa Zdroj. Několik našich členů se také 
zúčastnilo 2. října oslav Dne seniorů v Hradci králové, kde jsme na žádost 
předsedkyně Rady seniorů Královéhradeckého kraje paní Ing. Růženy Rýdlové 
zajistili účinkování členek doudlebského Floriteamu TJ Sokol pod vedením Jany 
Floriánové. Jejich taneční vystoupení mělo velký úspěch. Další akcí, která nás 
kulturně obohatila, byl autobusový zájezd do Východočeského divadla 
v Pardubicích na divadelní hru Blbec k večeři. V místní základní škole jsme se 
zúčastnili přednášky archeoložky Dr. Bekové na téma archeologické nálezy 
v lokalitě doudlebského zámku a v místní části Doudleb Na Slovensku. 
V jednom prosincovém odpoledni jsme měli v Klubu akci, tzv. Počteníčko, při 
kterém nám paní Machková, pracovnice úřadu městyse četla několik stránek 

z knížky od Boženy Němcové – Pan učitel. A my jsme tiše poslouchali a 
vzpomínali na naše školní léta. Také jsme se zúčastnili adventního koncertu 
v kostele Husova sboru v Doudlebách nad Orlicí. Velmi hodnotná byla komorní 
setkání v naší místní knihovně, kde probíhaly tyto akce: Počteníčko 
s Bohumilem Hrabalem k výročí 100. let od jeho narození, vernisáž výstavy 
obrazů Vladimíra Plocka a literární pořad ke kulatinám Jana Nerudy, Jiřího 
Wolkera a Jiřího Koláře.  Všech těchto akcí se rádi zúčastňujeme. 
Nezapomínáme ani na ty členy, kteří pro onemocnění nemohou mezi nás přijít. 
Byli jsme navštívit ve Vamberku v  „Aničce“ tj. v domě s pečovatelskou službou 
pana Aloise Pupse a paní Alenu Sládkovou.  Radost jsme jim udělali velikou. 
Věříme, že náš Klub důchodců přispívá velkou měrou k důstojnému prožívání 
stáří a že v kolektivu naši senioři dokážou zapomenout na trampoty vysokého 
věku, které nikoho z nás nevynechají. Děkujeme vám všem, kteří cokoliv pro 
klub děláte. Velký dík patří také zastupitelstvu městyse, pracovníkům úřadu a 
starostovi městyse panu Kaplanovi. Děkujeme za finanční částky, které nám 
jsou na naší činnost každoročně poskytovány. Bez vaší vstřícné spolupráce a 
bez peněžních prostředků bychom nemohli v takové velké míře obohacovat 
život našich starších občanů. Vážíme si vašeho hezkého vztahu k nám,  ke  starší 
generaci.  Každý chce žít dlouho, ale nechce být starý. V našich seniorských 
letech ze zkušeností už dobře víme, že nic neběží tak rychle, jako roky. Celý 
život byla jen chvíle. Dětství byla chvíle, mládí byla chvíle a stáří je jen součtem 
těchto chvil. A my si těchto chvil velmi vážíme.      

Kopsová Marie 
 

 

Dětské rybářské závody 
Ve sváteční 

den 8. 5. 2014 se 
uskutečnily na 
rybníce Podhorná 
v Kostelci nad Orlicí 
dětské rybářské 
závody v lovu ryb 
udicí. Přes počáteční 
pesimismus ohledně 
předpovědi počasí se 
dostavilo 17 dětí       



a ryby se jim odměnily zvýšenou aktivitou zvláště v prvním poločase závodu. 
Celkově bylo uloveno 32 ryb; zvítězil Josef Macek  z Kostelce n. O. před 

doudlebáky Janem Mergancem a Jaroslavem Kolečkem, čtvrté místo pak 
obsadila Jitka Čermáková z Kostelce n. O. Prvních deset rybaříků, kteří ulovili 
alespoň jednu rybu bylo odměněno věcnými rybářskými cenami a drobné 
rybářské potřeby obdrželi i ti, kterým se ryby úspěšně vyhýbaly po celý závod.
     

Za MO ČRS Ing. Petr Mařík, ved. mládeže 
 

  

Léto v místní knihovně 
 

Pozvánka na výstavu  
 

Po krátké pauze způsobené 
stavebními úpravami průčelí 
knihovny bude možné v knihovně 
shlédnout další výtvarná díla. V rámci 
Vítání léta bude v sobotu 21. června 
v 10.30 zahájena výstava Doudleby 
v obrazech,  která   potrvá   do  konce  

František Foršt 
 
září. Můžete si prohlédnout obrazy 
F. Foršta, M. Zemánka, J. Klimta,  
V. Plocka a dalších, některé z nich 
dosud nevystavené. V den zahájení 
bude knihovna přístupná do 14.45 
hodin.  
  

Miroslav Zemánek 
 
Stále můžete nabídnout k vystavení obraz či grafiku 
k danému tématu, mohou být vystaveny i na kratší dobu.  

  Perlorodky o prázdninách   
 

Ke čtenářské  soutěži pro děti, jejíž druhé  kolo se  
  zatím moc nerozběhlo, jsou připraveny letáčky s pravidly 
  i další knížky, jejichž seznam narostl o další tituly. Můžete 
  využít i přečtené knihy vlastní, nejen půjčené v knihovně.  
   Soutěž trvá do listopadu 2014. 
 

 
Upozornění - ve středu 25. června bude knihovna uzavřena /dovolená/ 

Od 1. července do 31. srpna otevřeno pouze v PONDĚLÍ  9 - 12  13 - 17.30 
 
 

 
Čarodějnice 2014 
 

Zpočátku vše směřovalo 
k tomu, že při letošních oslavách 
Čarodějnic přijdou nejmenší 
obyvatelé zkrátka a soutěže, na 
které byli každoročně zvyklí, 
z nějakého důvodu nebudou. 

Naštěstí se ukázalo, že 
místní fotbalisty nezajímají jen góly a 
umístění v tabulkách a udělali vše 
proto, aby se děti mohly „sportovně 
a herně“ vyřádit. Patří jim veliký dík, 
a o tom, že se jim tato akce povedla, 
svědčily rozzářené dětské oči a plné 
kapsy bonbónů a lízátek. Žádnému 
z dětí nevadilo, že nevyhrálo velké 
ceny, sladká malá odměna za možnost si zasoutěžit jim byla největší odměnou 
a jejich radost zase odměnila členy výboru oddílu kopané, kteří celou akci 
organizovali. 

Ještě jednou – díky vám. 
Alena Červinková 



  
 
 
 
 



ORION A OSOBNÍ ASISTENCE 
 
Již osmým rokem Občanské sdružení rodičů a přátel dětí s handicapem 

ORION poskytuje v okrese Rychnov nad Kněžnou sociální službu Osobní 
asistence.  Díky ní mohou děti s postižením (tělesným, mentálním nebo 
kombinovaným) chodit bez problémů do školy či mateřské školy, účastnit se 
volnočasových aktivit. 

  Jaká je náplň práce osobního asistenta? Pomáhá dětem a mladistvým 
zejména během školní výuky, je nápomocen při oblékání a svlékání, přesunu na 
vozík, asistuje při podávání jídla a pití, při osobní hygieně, při použití WC. I děti 
s mentálním postižením využívají asistenci – také ony potřebují dohled i 
dopomoc při práci ve škole či školce. Asistenti pomáhají dětem upevňovat 
návyky sebeobsluhy, vedou je k větší samostatnosti. Díky aktivnímu zapojení 
těchto dětí při volnočasových aktivitách dochází k rozvoji jejich osobnosti, 
zájmů, znalostí i tvořivých schopností. 

  Úkolem našeho sdružení je zajistit dostatek kvalitních osobních asistentů.  
Díky nim jsou tak i děti s handicapem zapojeny do činností, které jsou běžné 
pro jejich spolužáky a kamarády. V současné době zaměstnáváme 20 stálých 
osobních asistentů. Na kvality osobního asistenta klademe velký důraz - kromě 
zákonem stanoveného vzdělání požadujeme, aby měl asistent dobrý vztah 
k dětem s postižením a zájem o práci s nimi, aby byl ochoten se stále vzdělávat. 
Zaměstnanci s potřebným vzděláním lépe zvládají péči o tyto děti, dokáží se 
lépe vyrovnat s případnými problémy, dokáží lépe pochopit rodiče těchto dětí i 
jejich požadavky, lépe s nimi mohou komunikovat. Znalost jednotlivých diagnóz 
jim umožňuje také volit odpovídající postupy při výchově a pomoci takovému 
dítěti – každé dítě s postižením má svá specifika a jen dobrý asistent dokáže 
tato specifika poznat a umí s nimi pracovat. 

Samozřejmostí je, že rodiče dětí platí pravidelně za poskytovanou 
službu, jejich platby ale v žádném případě nestačí pokrýt celkové náklady na 
mzdu asistenta. ORION je nezisková organizace, finanční prostředky na zajištění 
osobní asistence získáváme z dotací MPSV, Královéhradeckého kraje, měst a 
obcí okresu Rychnov nad Kněžnou. Městys Doudleby nad Orlicí již několik let 
také přispívá na náklady spojené se zajištěním sociální služby osobní asistence 
za děti s postižením, které ji využívají a jsou občany městyse. 

Podrobnější informace o druhé námi poskytované sociální službě 
Centrum denních služeb i o další činnosti našeho sdružení naleznete na 
stránkách www.os-orion.eu. 

Foto z akce: Jiří Černý představuje Pavla Bobka 
 

 
 

---------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 
 
 

Vydává Městys Doudleby nad Orlicí, Dukelská 68, IČO 274 909. Telefon: 494 383 137 
Publikace je registrována Ministerstvem kultury ČR  pod značkou: MK ČR E 15586 

Vydáváno 1x za 2 měsíce. Datum vydání: 12. 06. 2014 


